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Zadeva: Odgovor na dodatna vprašanja in pomisleke v zvezi z objavo »Zakaj podirajo vrtičke in kje naj 
ljudje potemtakem vrtnarijo?«

Mestna občina Kranj je dne 31. 5. 2023 po elektronski pošti prejela dodatna vprašanja in pomisleke v zvezi z 
objavo »Zakaj podirajo vrtičke in kje naj ljudje potemtakem vrtnarijo?«, naslovljeno na župana in člane 
Mestnega sveta Mestne občine Kranj.

»V zgornjem odstavku omenjenega odgovora na internetni strani MOK-a je napisano, da je na kmetijskih 
zemljiščih dovoljena le kmetijska pridelava, kamor vrtički z vso svojo infrastrukturo ne spadajo. V spodnjem 
odstavku pa MOK odgovarja, da ste v proračun 2022-2024 vključili projekt Urbanih vrtov za vzpostavitev legalnih 
vrtičkov, ki bodo imeli enotno podobo, kjer naj bi pokazali, da so enotno urejeni vrtički možni In jih je možno 
kakovostno upravljati, prebivalcem pa omogočiti delno samooskrbo, rekreacijo in socialno komponento...

Torej pri rušenju sedanje infrastrukture ne gre za to, da so vrtovi na kmetijskih zemljiščih, ki temu niso 
namenjena, ampak (kot razumem iz zgornjega teksta), bi morali vrtički Imeti enotno podobo. Torej gre za estetski 
videz. Lastniki kmetijskih zemljišč, ki so po navadi tako razparcelirana, da na njih normalna kmetijska pridelava 
ne more potekati, so pač našli rešitev v tem, da se ohranjajo rodovitna tla z vrtnarjenjem. Vrtičkarji, ki pa že leta 
skrbijo za ohranjanje teh tal, In kot pravite, samooskrbo in socialno komponento, ki jo predvsem pomembna za 
ljudi, ki živijo v blokih, se opravičeno počutimo kot hlapec Jernej.

Katera zemljišča pa bo MOK namenil projektu Urbanih vrtov? Bo to kmetijska zemlja kot je že sedaj, bodo to 
zelene površine namenjene parkom in športnim površinam, bo to degradirana zemlja na katero bo potrebno 
nasuti rodovitno zemljo. Kako bodo pa vrtičkarji na teh novo zasnovanih urbanih vrtovih prišli do vode? Najbolj 
trajnostna oblika je deževnica ali pa bo to morda pitna voda iz vodovoda. Pri deževnici je potrebno poskrbeti za 
njeno lovljenje in shranjevanje. To sedanji vrtičkarji dobro vedo.

Pošteno do občanov kranjske občine, ki vzdržujejo vrtičkarsko kulturo (o kateri se portal Trma tako zasmehovalno 
izraža) bi bilo prehodno obdobje, v katerem bi s kranjsko občino podpisali sporazum o najemu urbanih vrtičkov, 
v tem času pa bi jih pustili, da obdelujejo najete vrtove z ohranjanjem vse infrastrukture, ki omogoča uporabo 
deževnice.

Verjamem, da se v Kranju ne sliši samo glas tistih, ki so proti vrtičkarjem, ampak se najde razumevanje tudi za 
tiste, ki ohranjamo vrtičkarsko kulturo. Namesto, da bi bili na to ponosni, saj se cela Evropa ukvarja s tem, se tega 
očitno sramujemo. Zakaj že?

Nina Kaličanin«

1 I 2

mailto:mok@krani.si
http://www.krani.si


Odgovor Mestne občine Kranj:
Prva lokacija, ki ga Mestna občina Kranj namenja urbanim vrtovom je po namenski rabi stavbno zemljišče in se 
nahaja severno od Šorlijevega naselja. Zemljišče je bilo v zasebni lasti, zato ga je MOK v letošnjem letu odkupila 
od lastnika za namen vzpostavitve prvega urejenega območja urbanih vrtov. Ne gre za degradirano območje, 
ampak zemljišče, ki je po dejanski rabi kmetijska površina. V kolikšni meri bo lokacija opremljena s potrebno 
infrastrukturo za tovrstno dejavnost, v tem trenutku še ni znano. Za lokacijo je v pripravi dokumentacija, ki 
preverja možnosti glede obsega opremljenosti območja in predvidenih stroškov opremljanja. Torej v tem 
trenutku še ni znano ali bo na območju predvideno zalivanje z deževnico, kar seveda pogojuje postavitev 
objekta/ov, s streh katerih se deževnica zbira in opreme za zadrževanje vode ali pa bo zalivanje omogočeno s 
priključkom na vodovodno omrežje.

Večina zemljišč, kjer so obstoječa območja vrtičkov, ni v lasti Mestne občine Kranj in so po namenski rabi 
kmetijska zemljišča v zasebni lasti, zato podpisovanje sporazumov o najemu vrtov z MOK ni možno. Za par lokacij, 
ki so v lasti MOK in so na stavbnih zemljiščih, pa so najemne pogodbe za namen vrtnarjenja že sklenjene, saj so 
vrtovi že dlje časa v rabi. Inšpekcijski postopki pa se vodijo na lokacijah, ki so najboljša kmetijska zemljišča in na 
katerih vrtičkarji postavljajo enostavne objekte in drugo raznovrstno opremo, kar ni dopustno.
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